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خبر روزنه

آذر منصوری:
برخی اصلاح طلبان سیاست ورزی 

را در قدرت خلاصه می کنند
آذر منصوری، ســخنگوی جبهه اصلاحات ایران  �

و از اعضــای حزب اتحاد ملــت، درباره اختلاف بین 
تئوریســین های اصلاحات و نیروهای عمل گرا گفت: 
«ایــن اختلاف در دو انتخابات ۹۸ و ۱۴۰۰ در عمل در 
نوع تصمیم گیری تشــکیلات جمعی اصلاح طلبان 
خود را نشــان داد و بــه نظرم این اختــلاف دیدگاه 
عملا مانع از آن می شــود که اصلاح طلبان با ائتلاف 
حداکثری در مقابل دولت پنهان و نظارت استصوابی 
ابتکار عمل داشته باشــند؛ چراکه بخشی از احزاب 
و نیروهــای سیاســی تحــت هر شــرایطی حتی به 
قیمــت حمایت از یــک چوب خشــک حاضرند در 
انتخابات نامزد داشــته باشــند. این نوع عمل گرایی 
به نظــرم در تعارض با مبانــی و گفتمان اصلاحات 
است. این شــیوه عمل گرایی عملا سرمایه سوز است 
و باعــث فاصله  گرفتن اصلاح طلبان از مردم شــده 
اســت. اصلاح طلبان پیشــرو، مخالــف و منتقد این 
نوع عمل گرایی هســتند». او در پاسخ به این پرسش 
کــه بدنــه اجتماعی ناراضــی را می توانید تا ســال 
۱۴۰۲ و انتخابــات مجلــس اقناع کنیــد، بیان کرد: 
«اگر اصلاح طلبان بتوانند نماینده شایســته ای برای 
گروه های اجتماعی باشند، می توانند در هر بزنگاهی 
همراهی این بدنه ناراضی را با خود داشــته باشند. 
این هم میســر نیســت که اصلاح طلبان به معنای 
واقعــی بتواننــد در شــکل گیری جامعــه قدرتمند 
ایفــای نقش کنند. جامعه قدرتمند الزاما جامعه ای 
نیست که با ســوت اصلاح طلبان به صف شود. این 
جامعه فرمان بر نیست». او همچنین درباره نیروهایی 
که حیــات اصلاحــات را در گرو حضــور در قدرت 
رســمی می دانند، اظهار کرد: «متأســفانه گروهی از 
اصلاح طلبان همه سیاســت ورزی اصلاح طلبانه را 
در حضور در قــدرت خلاصه کرده انــد؛ در حالی که 
حضور در قدرت باید تنها بخشی از این سیاست ورزی 
باشد. سیاست ورزی قدرت محور بدون سیاست ورزی 
جامعه محور، همان نوع عمل گرایی است که از نگاه 
اصلاح طلبان پیشرو باعث شده حضور در قدرت هم 
تبدیل به اصل شــود و هم هدف. طبیعی اســت که 
نتیجه این رویکــرد، آن هم وقتی نهادهای بر آمده از 
چنیــن عمل گرایی نتواند  پیوندی بــا مطالبات مردم 
برقرار کند، محکوم به شکست است. اگر در انتخابات 
مجلس دوازدهم چنین رویکردی غلبه داشته باشد، 

اتفاق مجلس یازدهم تکرار خواهد شد».
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رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس:
اینترنت حتما محدود خواهد شد

ایسنا : مرتضی آقاتهرانی، رئیس کمیسیون فرهنگی  �
مجلس، در نشســت اعضای کمیســیون با اســتادان، 
نخبگان و تشکل های فرهنگی و دانشجویی در دانشگاه 
آزاد اســلامی مشــهد درباره فعالیت های کمیســیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی، اظهار کرد: کمیسیون 
فرهنگی مجلس شــورای اسلامی با ۱۹ نفر آغاز به کار 
کرده و ما ابتــدا اولویت بندی کردیم کــه در این چهار 
ســال چه کارهایی انجــام دهیم؛ چراکــه نمی توانیم 
همــه کارها را هم زمان انجام دهیم. مــا دو کار را باید 
در مجلس شــورای اســلامی به صورت جدی دنبال 
کنیم، اول اینکه قانون را خوب بنویسیم و سپس اینکه 
نظارت انجام دهیم تا قوانین به خوبی عملیاتی و اجرا 
شود. او ادامه داد: باید در برنامه ها اولویت بندی کنیم و 
صحبت های مقام معظم رهبری، خواسته ها و نیازهای 
مردم را مدنظر قرار دهیم. ۱۹ نماینده حدود هزارو ۵۰۰ 
ساعت وقت می گذارند تا قانون بنویسند، سپس کمیته 
تشکیل می دهند و آن را در کمیسیون تخصصی بررسی 
می کنند و چهار هزارو ۵۰۰ ســاعت دیگر برای آن وقت 
می گذارند. دیگر چه کار می خواهیم کنیم؟ نمی توانیم 
که معجزه کنیم. نباید شلوغ کرد؛ اما واقعا ایستاده ایم 
و در حال انجام کار هستیم . رئیس کمیسیون فرهنگی 
مجلس شــورای اســلامی دربــاره طرح ســاماندهی 
پیام رســان ها، تصریح کرد: از بیرون کشور بیش از ۱۳۰ 
هزار پســت درباره طرح ســاماندهی پیام رســان ها و 
فضای مجازی که در دستور کار مجلس است، گذاشته 
شــده و با آن مخالفت کرده اند و شلوغ کردند؛ چراکه 
نمی خواهند این کار انجام شود؛ اما پای آن ایستاده ایم، 
کار خود را انجام داده ایم و قانون آن را آماده کرده ایم، 
بــه صحن مجلس می بریم و انجامــش خواهیم داد. 
او در پاســخ به انتقادات بابت کمبــود بودجه مرتبط 
با مســائل هنری، گفت: کمیســیون فرهنگی مجلس 
قسمت های مختلفی را دارد که موضوعات هنر بخشی 
از آن اســت؛ اما مــا بودجه مســائل فرهنگی و هنری 
را از ۰.۵ بــه ۳.۵ درصــد افزایــش دادیم و تلاش های 
بسیاری برای این موضوع انجام دادیم. عضو کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی، در ادامه این جلسه 
درباره فعالیت های کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی، گفت: طرح ساماندهی پیام رسان های فضای 
مجازی سال ها است که مطالبه همگان است و امسال 
توانستیم آن را به نتیجه برسانیم. همچنین بیشتر از ۲۰ 
سال اســت که قانون برای مدیریت صداوسیما وجود 

نداشته است؛ اما به دنبال آن هستیم.

رئیس جمهور:
دولت را با رشد اقتصادى مثبت تحویل مى دهیم

به نظر می رسد که ابراهیم رئیسی برای حرکت در مسیر مخالفت با برجام 
از سوی بخشی از جریان اصولگرایی تحت فشار قرار خواهد گرفت؛ در حالی که 
خودش به نوعی از موافقت با ادامه دادن مسیر برجام سخن گفته و سخنگوی 
اســبق وزارت خارجــه هم تأکید کرده که رئیســی درخصــوص برجام ادامه 
مذاکرات و گفت وگو را تأیید کرده اســت، اما روزنامه کیهان به تازگی خواستار 
اعلام مرگ برجام از ســوی رئیســی شده بود. درخواســت کیهان از رئیسی با 
ســخنان صریح او در مناظرات در حمایــت از برجام فاصله معنی داری دارد. 
رئیسی گفته بود: ما به برجام که با ۹ بند رهبری آن را تأیید کردند، متعهدیم؛ 
اما برجام را شــما نمی توانید اجرا کنیــد. برجام به یک دولت مقتدر نیاز دارد. 
آقایان اقتدار خارجی امتداد اقتدار داخلی است؛ مرغ و تخم مرغ و جوجه کشی 
مشکل این چنینی نمی تواند اقتدار ایجاد کند. او گفته بود که برجام یک توافقی 
اســت که بر اساس مذاکرات به وجود آمده اســت و آنچه دولت در فرایندی 
که طی شــده، با تمام اشکلاتی که دارد و رسانه های گروهی هم بارها به این 
موضوع اشــاره کرده اند، به وجود آمد؛ ولی این یک ســند ملی است و باید به 
آن احترام بگذاریم. میرتاج الدینی، معاون امور مجلس احمدی نژاد و نماینده 
فعلی مجلس هم گفته که در دولت جدید، سیاســت کلــی نظام برای رفع 
تحریم ها تداوم پیدا می کند و فقط شــیوه ها و رویکردها فرق می کند. سیاست 
خارجی کشــور در دولت جدید باید از موضع اقتدار مذاکره کند؛ زیرا مذاکره از 
موضع قدرت زودتر به نتیجه می رســد و می توانــد به تحریم های غیرقانونی 
علیه کشورمان پایان دهد. محمود محمد، سخنگوی سابق وزارت خارجه، هم 
گفته است که اولویت های بیان شده در مصاحبه های رئیس جمهور منتخب، 
تعامل و همکاری در سطح جهانی با سازمان های بین المللی است؛ کما اینکه 

درخصوص برجام هم ایشان ادامه مذاکرات و گفت وگو را تأیید کردند.
نکته جالب اینکه در همان مناظره ها هم این سخنان رئیسی درباره برجام 

چندان با استقبال خوب سعید جلیلی از مخالفان برجام روبه رو نشد.
شــنیده ها حاکی از این اســت که رئیســی تمایلی به کار با سعید جلیلی 
ندارد. او را در ســمت وزیر خارجه نپذیرفته و شــنیده ها حاکی از قطعی شدن 

علی باقری کنی، از نزدیکان جلیلی، برای این سمت است؛ آن هم درحالی که 
به تازگی شــنیده شــده دو نماینده از تیم ابراهیم رئیسی به کمیته تطبیق متن 
نهایــی توافق احتمالــی ایران و گــروه ۱+۴ اضافه شــده اند و تعداد اعضای 
کمیته به هفت نفر رســیده است. سید علی حســینی تاش، معاون راهبردی 
شــورای عالی امنیت ملی و علی باقری، معاون سابق دبیرخانه شورای عالی 
امنیت ملی، از طرف رئیســی در جلســات این کمیته شرکت می کنند. زمانی 
که ســعید جلیلی معاونت اروپــا و آمریکای وزارت امــور خارجه را برعهده 
داشــت، باقری کنی مدیرکل اروپای مرکزی و شــمالی این معاونت بود و پس 
از ســعید جلیلی مدتی به عنوان معاون اروپای وزیر امور خارجه فعالیت کرد 
و پــس از حضور جلیلی در شــورای عالی امنیت ملی علــی باقری به عنوان 
معاون او منصوب شــد. در جریان مذاکرات هسته ای در زمان جلیلی، باقری 
از مذاکره کنندگان ارشــد ایران بود. رئیسی همچنین او را به عنوان رابط وزارت 

خارجه در دوران انتقال دولت جدید معرفی کرده است.
برخی اخبار حاکی از این بود که ســعید جلیلــی هم تمایل به کناره گیری 
به نفع رئیسی نداشــته و با اصرار اصولگرایان مجبور به انصراف شده است. 
جلیلی سه روز پیش در پاسخ به این سؤال که چنانچه رئیس جمهور منتخب 
سمتی به شما پیشنهاد بدهند، خواهید پذیرفت، گفت: در هر زمینه ای کاری از 

دستمان بربیاید، به همه دوستان کمک خواهیم کرد.
به نظر می رســد که ابراهیم رئیسی تمایلی به سپردن کابینه به چهره های 
مشــهور به داشتن سیاســت های خاص و تند ندارد. عملکرد این چند روزه او 
در تماس با فعالان رســانه ای و سیاســی و مدیرکل های احزاب از جریان های 
مختلف و به ویژه اصلاح طلب و روزنامه نگاران منتقد در کسب نظرخواهی از 
آنها در نحوه اداره دولت حاکی اســت که او حداقل در قدم نخست به دنبال 
ارائه یک چهره متعامل از خودش اســت. شیوه ای که البته از سوی جانشین 
او در قوه قضائیه هم گویا پی گرفته شــده و برخــی روزنامه نگاران یا فعالان 
رسانه ای اصلاح طلب از تماس مشابه از سوی دفتر محسنی اژه ای خبر داده اند.
احمد زیدآبادی روزنامه نگار، احسان مازندرانی فعال رسانه ای، غلامحسین 

کرباســچی دبیرکل حزب کارگزاران ســازندگی و جواد امــام دبیرکل مجمع 
ایثارگران، از جمله افرادی هســتند که می گویند از دفتر رئیس جمهور منتخب 
با آنها تماس گرفته شــده و از آنها نظر خواهی شــده است. کرباسچی درباره 
ارزیابی اش از این اقدام دفتر ابراهیم رئیسی اذعان کرد: این اقدامات معمولا در 
اوایل دوره های ریاست جمهوری انجام می شود و جلساتی هم برگزار می کنند. 
امیدوار هستیم کار مفید و مؤثر و متداومی باشد. مهم این است که پیشنهادها 
و انتقادهایی که از ما دریافت می کنند، به آن ترتیب اثر دهند؛ یعنی تأثیرگذاری 
آن اهمیت دارد و اگر حالت تبلیغاتی نداشــته باشد، کار مثبت و خوبی است. 
جواد امام، دبیرکل مجمع ایثارگران، هم درباره تماس دفتر ابراهیم رئیســی با 
او گفت: بر اساس چیزهایی که شنیده ام، گویا با اکثر احزاب تماس گرفته اند. در 
این تماس جویای نظرات و پیشنهادهای ما شدند و گفتند اگر نقطه نظر خاصی 
داشتیم، به آنها اطلاع دهیم. البته فعلا ما چیزی برای آنها ارسال نکردیم، در 
کل تماس خیلــی خاصی نبود. او درباره این اقدام دفتر رئیســی اضافه کرد: 
اگرچه کار خوبی اســت؛ اما این را که این قدر رســانه ای شود، درک نمی کنم. 
ارزیابی مثبت یا منفی آن را باید به آینده موکول کرد و ببینیم آیا از این نظرات 
استفاده خواهد شد یا خیر. فعلا برای قضاوت زود است. وقتی نتیجه این اقدام 
را دیدیم، بعد می توانیم راجع بــه آن صحبت کنیم. الیاس حضرتی، دبیرکل 
حزب اعتماد ملی، نیز صبح پنجشــنبه در پاســخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا 
ازســوی دفتر ابراهیم رئیسی با او تماس گرفته اند یا خیر، گفت: نه فعلا با من 

تماسی گرفته نشده است.
شــاید ازاین رو بوده که روزنامه کیهان ترجیح داده به رئیسی هشدار دهد 
که: «جناب آقــای رئیس جمهور حال که بار دیگر جریان انقلابی در انتخابات 
پیروز شــده، تجربه تاریخی صدر اسلام نشان می دهد که نباید جریان نفاق را 

دست کم گرفت.
چه اینکه آنان بار دیگر فعال شــده و از طریق نفوذ، معامله و اخلال وارد 
عمل خواهند شــد. لذا شایسته اســت با هوشیاری تمام مراقب آنان باشیم تا 

حوادث تلخ صدر اسلام تکرار نشود...».

  رئیسی   به دنبال اجماع؟
نظرخواهی رؤسای جدید ۲ قوه از منتقدان

 ایســنا: رئیس جمهوری در مراسم افتتاح  طرح های 
ملــی وزارت صنعت، گفت: بیش از ۹ درصد رشــد 
صنعتی در ســه ماهه چهارم سال گذشــته را شاهد 
بودیم، همچنین بیش از هفت درصد رشــد صنعتی 
داشتیم که موجب مثبت شــدن رشد اقتصادی ما در 
سال ۹۹ شد. حســن روحانی افزود: این مسائل کمتر 
گفته می شود. فکر می کنند اگر این مسائل را بگویند، 
به نفع دولت اســت، در حالی که به نفع نظام است. 
خیلی دوست داشتم دولت را با رشد منفی به دولت 

بعدی تحویل ندهیم، اکنون دولت را با رشد اقتصادی 
مثبــت ۳.۶ درصــد تحویل می دهیم. او بــا یادآوری 
جنگ اقتصادی آمریکا علیه ایران در طول ســه سال 
گذشــته، عنوان کــرد: در دوران جنــگ اقتصادی که 
می خواســتند ما را محاصره و اقتصاد کشور را نابود 
کنند، اگر بخش خصوصی و مــردم به میدان نیامده 
بودند، علی الظاهر درســت پیش بینــی کردند چون 
ما بــه ۴۰، ۵۰ میلیارد دلار در ســال پول نیازمندیم تا 
منابع اولیه را وارد کشــور کنیم. اینها می گفتند وقتی 

فــروش نفت را قطع کنیم، ایران دیگر درآمدی ندارد. 
روحانی با اشاره به نقشــه دولت ترامپ برای ایران، 
گفــت: می گفتند وقتی ایــران کالایــی را وارد نکند، 
قحطی می شود و آن وقت مردم بیرون می آیند و نظام 
ساقط می شــود. البته آمریکایی ها عقل زیادی ندارند 
ولی با همین عقل کم توســط ترامپ، بولتون و پمپئو 
و افــرادی رذلی که در صدر امور بودند، طراحی کرده 
بودند. او افزود: دلیل عدم موفقیت آمریکا این بود که 
ما صــادرات کالاهای دیگر را جایگزین صادرات نفت 

کردیم. بازار ما پر از جنس بود، قحطی وجود نداشت 
البتــه گرانی بود. جنگ اقتصادی که ترامپ وارد کرد، 
فشــار زیادی به مردم از نظر قیمــت و تورم وارد کرد 
ولی در خود محصول که می خواستند قحطی درست 
کنند، اشــتغال ایجاد نشــود، بی کاری گسترده باشد، 
موفق نشده و نتوانستند. چرا کسانی که این فشارها را 
ایجاد کردند، امروز به وین آمدند و اصرار دارند مسائل 
حل شــود؟ چون دیدند ایران قوی اســت و شکست 

نمی خورد.


